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Ungdomsskolebestyrelsesmøde 

Hvidovre Ungdomsskole 

Torsdag d. 9. februar kl. 17-20 

Bødkerporten 1M.   Lokale: Transithallen 

REFERAT 
 
 

 

 

Indkaldt:  Sara Benzon, Ole Bested, Kenneth F. Christensen, Silas Fisker, Tania Sheikh Larsen, Per 
Nørregaard, Jacob Poulsen, Daniel Nuñez, Paprika Grønne Sand, Melina Katharina Bindner, Erik 
Petersen.  
Lasse Johansson (sekretær), Pelle Dahl Skovmøller (protokolfører). 

Gæster: Anne Nielsen, økonomisekretær mm., Simon Holm Christensen, projekt- og 

udviklingskonsulent i Center for Skole og Uddannelse. 

 

Afbud: Silas Fisker, Kenneth F. Christensen, Mille Huusom 

  
 

Pkt. Dagsordenpunkt Referat 

1.  Godkendelse af dagsorden. 
 

Dagsorden er godkendt. 
 

2.  Meddelelser fra elevrepræsentanterne. 

 

Orientering v. elevrådsrepræsentanterne. 
  

Eleverne orienterer: 

• Elevrådet har lavet en trivselsmåling blandt 

dag- og afteneleverne. Der skal arbejdes ud fra 

resultaterne med at forbedre forskellige 

områder. Der har overrasket positivt, at der 

næsten ikke er noget mobning 

• Elevrådet vil gerne lave et fælles arrangement 

for skolens elever. Det er under udvikling og 

fortsættes på møde mandag efter vinterferien. 

Lasse foreslår, at eleverne giver en 

tilbagemelding til bestyrelsen på næste møde. 

3.  Revideret tidsplan og status 
vedrørende opdatering af 
Ungdomsskolens styrelsesvedtægt og 
ungdomsskoleplan. 
Bilag 1: Tidsplan for revidering…… 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og konsulent Simon Holm Christensen. 
 
Drøftelse mhp. godkendelse 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

tidsplanen godkendes. 

 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer: 

 

• Planen tilpasset jf. bestyrelsens ønsker på 

mødet 6/12-22. I den første tidsplan var 

bestyrelsen kun inde over planen en gang, 

derfor er planen nu justeret, så bestyrelsen kan 

være mere med i arbejdet. 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen godkender den reviderede tidsplan 

(Bilag1). 

  
 

4.  Styrelsesvedtægt – opdatering  

Bilag 2: Eksisterende styrelsesvedtægt af 
28/2-17. 
Bilag 3: NY Styrelsesvedtægt første 
udkast af 9/2-23. Eftersendes. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og konsulent Simon Holm Christensen. 

Ungdomsskoleinspektøren og Simon Holm 

Christensen orienterer: 

 

Opdateringen (bilag 3) tager udgangspunkt i den 

eksisterende styrelsesvedtægt (bilag 2. Derudfra 

har Lasse og Simon korresponderet om 
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Drøftelse mhp. umiddelbare 
justeringsforslag. 
 

ændringer, hvilket er blevet til nærværende Bilag 

3: NY Styrelsesvedtægt første udkast af 9/2-23. 

 

Simon har primært bidraget med blik på sproglige 

formuleringer og med gennemgang af paragraffer i 

forhold til gældende lovgivning.  

 

Gennemgang af foreslåede ændringer i bilag 3 i 

forhold til bilag 2:  

• Tilføjelse af formulering af repræsentanter i 

bestyrelsen 

• Modernisering af stk. 10 omkring 

formandens arbejde 

• Modernisering af stk. 15 fra stedfortræder 

til suppleant. Ole ønsker tilføjelse af ”så 

vidt muligt”, hvilket også stod førhen. 

• §6 stk. 2: Tilføjelse af formulering om 

deltagelse af protokolfører 

• §6 stk. 3: Frase om protokolfører rykket op 

til stk. 2 

• §6 stk. 4: Tilføjelse af beskrivelse af praksis 

i forhold til at foretage rettelser efter 

udsendt referat og beslutningsprotokol før 

endelig udsendelse af referat. 

 

Drøftelse om at ændre protokolfører til referent og 

beslutningsprotokol til beslutningsreferat. Der skal 

som minimum eksistere en protokol/liste over 

bestyrelsens beslutninger. Ud over det kan der 

være et forhandlingsreferat, som kan have en 

detaljeringsgrad, som bestyrelsen ønsker. 

 

Diskussion om at ændre frase om at 

”Protokolføreren har ikke kompetence til at deltage 

i sagernes behandling.”  

Synspunkt: Det er vigtigt at høre de forskellige 

perspektiver. Protokolfører skal kunne træde ind 

og ud af rollen som protokolfører / gæst i relation 

til at deltage i diskussioner. 

Synspunkt: Protokolføreren skal ikke have ret til at 

deltage i diskussionen, fordi det kan forskyde 

diskussionen. Lederen og evt. protokolfører er ikke 

medlemmer af bestyrelsen.  

Synspunkt: Ungdomsskoleinspektøren er den som 

står fagligt til ansvar som leder overfor 

bestyrelsen. Bestyrelsen kan altid bede lederen 

bidrage til drøftelserne. 

 

Drøftelse af praksis omkring referat og balancen 

mellem beslutnings- og forhandlingsreferat. 

Ligeledes drøftelse om hvornår referatet og 
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beslutningsprotokollen godkendes, og hvornår 

referatet kan offentliggøres. 

 

Bestyrelsen opfordrer til, at Lasse og Simon 

skriver på en formulering og et udkast om praksis, 

som bestyrelsen kan tage stilling til. 

På bestyrelsesseminar kommer der en jurist med 

stor erfaring fra ungdomsskoleverdenen, som kan 

gøre os klogere på best practice. 

 

Praksis omkring at skrive under på et 

underskriftark før referatet er skrevet er måske 

ikke så hensigtsmæssigt, især ikke hvis der 

kommer ændringer efterfølgende.  

 

Lasse og Simon undersøger også denne praksis 

og vender tilbage med et udkast. 

 

5.  Ungdomsskoleplan - opdatering 

Bilag 4: Eksisterende ungdomsskoleplan 
af 28/2-17 
Bilag 5: NY Ungdomsskoleplan første 
udkast af 9/2-23. Eftersendes. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og konsulent Simon Holm Christensen. 
 
Drøftelse mhp. umiddelbare 
justeringsforslag. 
 

Ungdomsskoleinspektøren og Simon Holm 

Christensen orienterer: 

 

Ændret praksis til at lave fodnoter/referencer i 

selve teksten i stedet for nederst på siden 

 

Folkeskolesamarbejdet fylder mere og mere i 

ungdomsskolesammenhæng, dette er præciseret i 

den opdaterede ungdomsskoleplan 

 

Der bliver rejst spørgsmål til formen af 

ungdomsskoleplanen. Hvem er den til? 

LJ: det er en virksomhedsplan, som baseres på 

Ungdomsskolens opgaver og budget, og som 

ungdomsskoleinspektøren fremlægger for 

bestyrelsen.  

 

Der er indskrevet aftaler om lokaliteter og lokaler, 

som ungdomsskolen har adgang til.  

 

Der blev diskuteret, hvorvidt afsnittet om 

”kommende lokalebehov” skal stå i planen, dette 

vendes med jurist ved lejlighed. 

 

Spørgsmål til den generelle målgruppe 14-18 år. 

Man kan få dispensation til at gå på 

ungdomsskolen til man er 21 år. 

 

Der er tilføjet afsnit med tydeliggørelse af at 

ungdomsskolens ledelse tilstræber synergi mellem 

afdelinger og et hierarki i formålet for skolen 

 

Der rejses spørgsmål ved, hvorfor der ikke er 

ansat teknisk administrativt personale på 

Ungdomsskolen som inspektøren har 
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instruktionsbeføjelser overfor. Det, bør der, gøres 

opmærksom på.  

 

Det skal tydeliggøres, at det er eleverne der 

beslutter vedtægterne for elevrådsarbejdet 

 

Ingen yderligere spørgsmål. Lasse og Simon 

gennemgår dokumentet ud fra kommentarer og 

rettelser på mødet. 

 

Orienteringen er taget til efterretning. 

 

6.  Børne- og Ungeråd på vej 

(rettes til Børne- og Ungdomsrådet) 

Bilag 6: Notat vedr. tilpasninger til 
Hvidovre Børne- og ungdomsråd. 
Eftersendes. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
og konsulent Simon Holm Christensen. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

orienteringen tages til efterretning. 

 

Ungdomsskoleinspektøren og Simon Holm 

Christensen orienterer: 

 

Rettelse til overskriften på punktet: Det hedder 

Børne- og Ungdomsrådet. 

 

Notatet er ikke plads politisk endnu, men der er en 

beslutning på plads. Notatet skal nærmere 

beskrive indholdet. 

 

Det blev besluttet i maj 2022, at der skal være et 

Børne- og Ungdomsråd for målgruppen 12-16 år 

med bopæl i Hvidovre Kommune. De skal have 

blik på hele kommunen og ikke kun skole. Det er 

forankret i SKO og driftsmæssigt i 

Ungdomsskolen. Der arbejdes på, at Børne- og 

Ungdomsrådet kan være i gang i august / 

september. Formålet er at lære børn og unge 

demokratisk deltagelse og at have en aktiv 

stemme i lokaldemokratiet. Børne- og 

Ungdomsrådet får høringsret på nogle sager. De 

unge får en stemme helt ind i udvalgene.  

 

Børne- og Ungdomsrådet får råderet over 50.000 

kr.  

 

Der er tæt dialog med andre kommuner om best 

practice. Blandt andet Aalborg Kommune har ret 

gode erfaringer, som tages med i projektet. 

 

Det kunne være relevant at tage kontakt til 

ungdomsrådene på lokale ungdomsuddannelser 

og i det hele taget til elevråd. 

 

LJ: Vi er glade for, at der er kigget 

ungdomsskolens vej som den understøttende 

hjælper for Børne- og Ungdomsrådet. 

Dog har Ungdomsskolen en bekymring for stort 

overlap mellem Fælleselevrådet og Børne- og 

Ungdomsrådet og en identitets- og 

opgavetydelighed.  
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Undren: Hvorfor er det kun målgruppe op til 16 år? 

Det er interessant, at man har valgt at sætte 

aldersgrænsen ved 16, når vi taler om unge. Det 

er ærgerligt, at 10. klasserne ikke kan være med, 

når det nu ligger på Ungdomsskolen. Hvorfor er 

der valgt at lave et Børne- og Ungdomsrådet, når 

der er et Fælleselevråd i forvejen. 

 

Hvis man kommer ind i rådet som 16-årig, kan 

man sidde i et år og altså derfor ende som 17-årig 

i rådet. 

 

Det har været vigtigt politisk, at Børne- og 

Ungdomsrådet skal drøfte et bredt udvalg af 

emner og ikke kun skolerelaterede emner. Det er 

et forsøg i denne form, og så må vi danne os 

erfaringerne.  

 

Aldersgruppen er sat ud fra erfaringer fra andre 

kommuner.  

 

Ud over de unge, er der en faglig konsulent og to 

politikere med. Måske også en 

Ungdomsskolemedarbejder som understøtning. 

 

TEC vil gerne bidrage med erfaringer med 

elevråd/ungeråd fra dem. Man skal have fat i 

Troels fra TEC. 

 

Ungdomsskolen skal forestå undervisning i 

demokrati svarende til en aften om ugen. 

Ungdomsskolen har erfaring for, at der skal 

lægges en hel del ressourcer i fastholdelse af de 

unge. 

 

7.  Fastlæggelse af budget på basis af 

2023-budgetrammen for 

Ungdomsskolen. 

Bilag 7: Budgetforslag 2023 

Bilag 8: Regnskabsstatus pr 31/12-22. 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 

 

Drøftelse. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
bestyrelsen godkender forslaget til 
budget. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
bestyrelsen tager orienteringen om 
regnskab 2022 til efterretning. 
 

Ungdomsskoleinspektøren og 

Økonomisekretæren orienterer: 

 

Nye budgetpunkter, som gør kontering og 

regnskab mere gennemsigtigt: 

• usk– samarbejder – (Vestegn mm).  

• uv-portaler 

• Transport - rejsekort 

 

Igangværende arbejde med at undersøge, hvilke 

portaler der bruges i undervisningen. 

 

Spørgsmål til udgifter til Fælleselevrådet. Det er 

administrative udgifter, forplejning og ture. Det er 

kommunalt besluttet beløb fastsat på forhånd. 
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Der er ikke meget luft i budgettet, men dog konti til 

generelt uspecficerede forbedringer/anskaffelser. 

Den mindre buffer skyldes bl.a. at ”rullet” er 

reduceret 5% til 3 %, idet forvaltningen er 

interesserede i, at pengene bruges i budgetår, og 

ikke spares op. 

 

Beslutning 

Budgettet for 2023 er godkendt 

 

Regnskabet fra 2022 er taget til efterretning 

 

8.  EU-projekt 
Bilag 9: Forsknings- og 
undervisningsprojekt om kønsbaseret 
vold/mobning i undervisning. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
orienteringen tages til efterretning. 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer: 

 
Forskningsprojekt forankret i et spansk universitet 
og støttet af EU. Toårigt. 
USK kan som eneste danske skole deltage i et 
forskningsprojekt sammen med 12 andre 
europæiske skoler primært i Spanien og Portugal 
Tema: GBV gender based violence, kønsbaseret 
vold/mobning, i undervisning. 
 
Finansiering 55.000 euro til Hvidovre, som skal 
dække alt – og ellers må der skaleres ned. 
 
Betina Rothmann Jacoby har været tæt på 
projektet. Kommunens fundraiser Hans Jørgen 
Fisker har fået al kommunikation i sagen. Han har 
sagt god for modellen og at vi kan køre med det. 
 
Aktiviteter for/med USK: 

• Kickoff i Portugal med alle skoler. 

• Rejser og tage mod besøg fra europæiske 
skoler og forskere. 

• Virtuel undervisningssamarbejde- og 
udvikling sammen med de andre skoler. 

• Undervisningsmateriale. 

• Oversættelse. 

• Evaluering. 

• Bidrage til europæisk platform. 

• Udgifter til personale, ledelse og adm. 
 
Skal godkendes af SKO og politisk niveau. 
 
Orienteringen er taget til efterretning. 

 

9.  Ansættelser og fratrædelser siden 

seneste orientering til bestyrelsen. 

Bilag 10: Oversigt uddeles og indsamles 

på mødet. 

 

Orientering v. Ungdomsskoleinspektøren 

jf. delegation af 20/4-2022. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

orienteringen tages til efterretning. 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
 

Punktet er taget til efterretning 
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10.  Status på arrangement for bestyrelsen 
i 2023 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Drøftelse af programudkast. 
 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
 
Ny dato er 14. marts 2023 kl. 16-21 
 
Foreløbigt formål for seminaret: 

• Faktuel viden legalitets- og juramæssigt 

• Kommentarer og bidrag til ny konkret 
version af styrelsesvedtægten. 

• Kommentarer og bidrag til ny konkret 
version af ungdomsskoleplanen. 

 
Foreløbig skitse til program: 

• Oplæg om ungdomsskolebestyrelsens 
opgaver arbejdsrum og kompetencer. 

• Gruppearbejde om 
o hvad giver oplægget anledning til at 

se nærmere på generelt, 
o hvad giver oplægget betyder for 

medlemmernes syn på det nye 
udkast til styrelsesvedtægt hhv 
ungdomsskoleplan 

• Opsamling i plenum 
 
Oplægsholder deltager i hele seminaret  
Jurist med viden om ungdomsskolens rammer og 
opgaver Bo Dyregaard, sekretariatsleder i LU, 
Landsforeningen for Ungdomsskoleledere. 
 
Håbet er, at oplægsholderen kan komme med 
input til og kvalificering af rammen for bestyrelsens 
arbejde.  
 
Der bliver rejst spørgsmål, om mødestrukturen er 
den rigtige form og om det kan blive taget op på 
bestyrelsesseminaret.  
 
Programudkastet er fremlagt. 
 

11.  Meddelelser med betydning for 
ungdomsskolebestyrelsen. 

A: Meddelelser fra formanden. 

 

B: Andre korte meddelelser fra ledelsen. 

Generelt + Almen afdeling + 

dagafdelingen. 

 

C: Meddelelser fra medarbejderne. 

 

D. Meddelelser til og fra 

Skolekontaktrådet. 

 

E. Meddelelser til og fra 

Folkeoplysningsudvalget. 

 

F. Meddelelser fra 

bestyrelsesmedlemmerne i øvrigt.  

 

 

A: Formanden 

• - 

 

B:Ledelsen 

• Vi har brug for CPR-numre fra 

bestyrelsesmedlemmer, der ikke modtager 

diæter andre steder fra for at kunne udbetale 

vederlag 

• Fælles elevråd har tilladt sig at forhøre sig om 

venskabsby-midler til en studietur til Tuusula, 

hvilket direktionen generøst har bevilget 50.000 

kr. Turen bliver til efteråret i skoleår 2023-24.  

• I indeværende uge har Fælleselevrådet været i 

Odense på studietur. 

• Lise, Michelle og Nanna holder i dag oplæg på 

en konference om demokratiarbejde, det sker i 

Ungdomsskoleforeningen. 
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Dagafdelingen 

• Elevtilgang og lokalesituationen i 

dagundervisningen. Der er pres på lokalerne 

pga mange elever, der har behov for særlig 

opmærksomhed og undervisning. Vi leder netop 

nu efter lokaler til en håndfuld elever. 

• 10. klassecenteret har været i brobygning på 

TEC. Det var et virkelig godt forløb. Elever og 

lærere havde en fantastisk god og lærerig 

oplevelse. 

 

Almen 

• Planlægningen af næste skoleår starter op 

meget snart 

• Der er gang i bootcamp for 8. klasseelever 

• Der er nyt tiltag i gang med forældrekaffe for at 

skabe mere kendskab til, hvad der sker på 

aftenholdene. Det foregår i uge 9 

 

C Medarbejderne 

• Om aftenen nærmer det sig sæsonafslutning. 

• Arbejde i elevrådet med at facilitere det sidste af 

sæsonen. 

• AV’erne arbejder på at blive et bedre team 

• Det har været en anderledes sæson i år. De 

unge mennesker har kunnet være i rammen. 

 

D: SKOK – Skolekontaktrådet. 

• Intet nyt. Der har ikke været møde siden sidst 

 

E: Folkeoplysningsudvalget  

• Der er valgt medlemmer til at se på 

idrætsfaciliter og komme med et oplæg til 

udvalget. 

 

F: Bestyrelsesmedlemmer i øvrigt 

• Ole har været til møde i Fagligt Hovedforbund. 

Hvidovre Ungdomsskole ligger godt til med 

demokratisk dannelse og deltagelse. Der er 

ønske om at samarbejde og dele 

undervisningstilbud.  

 

12.  Eventuelt. 

 
 

Intet 

 




